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Verslag van de Avond van Leusden, Uitwisseling Scenario's nieuwe inzameling op 11 juni 
2015 in vergaderzaal 6 van het gemeentehuis te Leusden 
 
Voorzitter: De heer F.M.J. Anten  
 

Agenda Verslag 

Opening 20.45-
21.35 uur 

De voorzitter opent de uitwisseling om 20.45 uur. 
 

Scenario's nieuwe 
inzameling  

Wethouder Van Beurden vindt dat Leusden het met een score van 71% 
afvalscheiding goed doet, maar de tijd staat niet stil. In 2014 is in het CUP 
aangekondigd het afval anders in te zamelen. Dat heeft te maken met een 
aantal ontwikkelingen, zoals de kostenstijging en rijksbeleid voor 2020 
waarin Leusden een score moet hebben van 75%. Een stijging van 4% lijkt 
weinig, maar het is een integraal percentage dat geldt voor alle afvalstro-
men.  
 
Belangrijk is dat er minder restafval komt en daar wordt het afvalsysteem 
op ingericht. In veel afvalstromen zitten grondstoffen die hergebruikt kun-
nen worden. Verder wil de gemeente de kosten in de hand houden en kij-
ken naar particuliere initiatieven. 
 
In het memo aan de raad staat het proces beschreven, de communicatie 
met bewoners, de planning en vier scenario's om het vraagstuk hanteer-
baar te maken. De wethouder wil graag input van de raadsleden. Het uit-
eindelijke resultaat kan ook een hybride variant zijn en delen van verschil-
lende scenario's bevatten. 
 
De heer Spiertz-van Wilgenburg  meldt dat afval een nieuwsitem is. In 
een kilo mobieltjes zit bijvoorbeeld meer goud dan in een kilo gouderts. Er 
komt dus steeds meer waardevol afval. De gemeente Leusden wil meer 
met het afval doen.  
 
Afvalscheiding gaat om de balans tussen dienstverlening, milieu en de 
kosten. Het rijk wil meer afval scheiden en Leusden zal 75% in 2020 moe-
ten halen. Dat is een gemiddelde want het rijk maakt onderscheid tussen 
gemeenten met veel en weinig hoogbouw. Het percentage kan voor Leus-
den hoger uitpakken. Uiteindelijk is het doel een circulaire economie met 
een score van 100%. 
 
Er is een aantal ontwikkelingen. Sommige gemeenten zamelen drinkkar-
tons en blik apart in. Ook het verzamelen van luiers en incontinentiemate-
riaal is in ontwikkeling. De gemeente Leusden wil graag lokale organisa-
ties betrekken bij het inzamelen van gescheiden afval en discussie voeren 
in de samenleving.  
 
De prijzen staan onder druk; de papierprijs is gedaald. Producenten dra-
gen bij, maar hun bijdrage aan gemeenten neemt ook af. De stortbelasting 
is gestegen; per 2015 moet de gemeente € 13,00 per ton voor niet-
gescheiden restafval betalen. Door het wegvallen van de inzet van de ega-
lisatiereserve is de afvalstoffenheffing in 2015 gestegen met € 16,00 naar 
€ 135,00 of € 169,00. Meer of minder kosten voor de gemeente leiden tot 
hogere of lagere afvalstoffenheffing. De kosten van de gemeente worden 
namelijk doorgerekend aan de inwoners. 
 
Veel inwoners hebben ideeën over afvalinzameling. Zij discussiëren uitge-
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breid op sociale media.  
Op Leusdenpanel komt een enquête en zo wordt de bevolking geraad-
pleegd. De gemeente is ook in gesprek met organisaties, bijvoorbeeld voor 
de inzameling van oud papier en textiel, batterijen en frituurvet. Er komt 
een communicatieplan om de uitvoering goed te begeleiden, en ook om de 
inwoners te betrekken en informeren. 
 
Leusden heeft vuilniszakken voor laagbouw en ondergrondse containers 
voor hoogbouw. In hoogbouw wordt minder afval gescheiden dan in laag-
bouw. Dat is landelijk zo en dat heeft te maken met afstanden en ruimte. 
Het onderscheid tussen hoog- en laagbouw is belangrijk. 
 
Leusden heeft jaarlijks ruim 18.000 ton afval. Dat is inclusief wat er in de 
milieustraat wordt ingezameld. Dat is 616 kg per inwoner en dat is meer 
dan in vergelijkbare gemeenten. Van 616 kg is 435 kg gescheiden. 181 kg 
is fijn en grof restafval. Door 435 te delen door 616 komt Leusden op een 
score van 71% gescheiden afval. 
 
In de 181 restafval zit nog 101 kg afval met nuttige delen. Daarvan is: 

 40 kg gft; 

 22 kg kunststof; 

 16 kg papier en karton; 

 7 kg glas; 

 6 kg textiel; 

 6 kg blik; 

 4 kg drankkartons. 
Leusden doet het wel goed, maar het kan beter. 
 
Uit benchmark van de NVRD in 2013 blijkt dat aan huis inzamelen meer 
gescheiden afval oplevert, maar dan zijn de directe inzamelkosten hoger. 
Het gaat om een balans tussen service en kosten. Bij hogere kosten 
neemt het draagvlak af. Het is ook belangrijk te kijken wat de inwoners van 
Leusden aankunnen. 
 
Ook blijkt uit het benchmarkonderzoek dat Diftar succesvol is, maar invoe-
ring daarvan streeft Leusden niet na. 
 
Er zijn vier scenario's geschetst: 

 De huidige inzameling. 

 Scenario A, waarbij het restafval in een minicontainer verzameld 
wordt.  

 Scenario B, waarbij alles aan huis wordt verzameld, behalve het rest-
afval en glas. 

 Scenario C, waarbij restafval en verpakkingsafval ondergronds wor-
den verzameld. Bij dit scenario speelt vooral een ruimtevraagstuk. 

 
Deze scenario's worden verder uitgewerkt, doorgerekend en dan in het 
derde kwartaal voorgelegd aan de raad. Deze scenario's zijn gekozen voor 
de duidelijkheid. Er kan gekozen worden voor een mix. Na de keuze voor 
een scenario of mix volgt de praktische uitvoering met soorten kliko's en 
ondergrondse containers. 
De wethouder en de heer Spiertz beantwoorden de vragen. 
 
De heer Spiertz antwoordt dat in het panel de animo gepeild wordt voor 
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het aantal kliko's.  
De inzameling van papier loopt al goed. Om wegwaaien te voorkomen zijn 
ondergrondse containers of een minicontainer passend. Voor de onder-
grondse containers is het wel belangrijk voldoende ruimte te vinden. 
  
Plastic hero's heeft een periode veel aandacht gehad en later is er nog 
een campagne geweest. Nu is er geen speciale aandacht meer voor, maar 
er is geen aflopende lijn in de inzameling van het kunststofafval. 
 
Het textiel wordt op verschillende manieren en door verschillende organi-
saties ingezameld. Sommigen willen alleen goede kleding. Maar textielin-
zameling gaat ook om schoonmaaklappen. Dan worden de stukken later 
uitgezocht, verdeeld en vies textiel wordt schoongemaakt. Soms botsen de 
boodschappen van de inzamelaars aan de inwoners. 
 
Wethouder Dragt vult aan dat de inzamelende partijen geld krijgen van de 
gemeente. 
 
De heer Spiertz antwoordt dat Leusden het al goed doet zonder Diftar. 
Diftar hoeft geen extra resultaat op te leveren. Diftar kan eventueel bij elk 
scenario toegevoegd worden. Dan kun je de berekenen hoe je de kosten 
voor de bewoners verdeelt.  
 
Wethouder Dragt voegt toe dat hij liever aansluit aan bij een traditie bij 
bewoners die begrijpen dat goede afvalscheiding een goed rendement op-
levert. De invoer van Diftar kost veel aan investering. De gemeente zal wel 
goed kijken naar een financiële prikkel. Hij wil het in eerste instantie zo 
aantrekkelijk mogelijk maken om zo min mogelijk restafval te produceren. 
Lukt dat niet, dan is Diftar misschien een idee. 
 
De heer Spiertz antwoordt dat de zak voor restafval wordt gehandhaafd, 
maar dat de inwoner de zak naar de ondergrondse container moet bren-
gen. 
 
Wethouder Dragt voegt toe dat als het restafval veel minder wordt, het 
thuis opgehaald zou kunnen worden met een andere frequentie. Het is 
goed om eerst een hoofdrichting te kiezen: minder restafval. Menging tus-
sen een lagere frequentie van ophalen en ondergronds inzamelen kan. 
 
Het is mooi als in het straatbeeld de vuilniszak verdwijnt. Hij is optimistisch 
over inwoners. In andere gemeenten ziet hij dat door een andere metho-
diek minder restafval ingezameld wordt. Als je de tarifering aanpast, ko-
men er beheerskosten bij. Zijn voorkeur is het systeem aanpassen zodat 
inwoners begrijpen hoe het werkt en dat het verstandig is afval te schei-
den. 
 
Welk scenario ook gekozen wordt, bijgehouden zal worden hoe het gaat in 
Leusden en in vergelijking met andere gemeenten.  
 
De heer Spiertz antwoordt dat er voor de ondergrondse containers wordt 
gerekend met een afstand van 100 meter. Die afstand is een gemiddelde 
en kan dus ook meer zijn. Met die afstand werken meer gemeenten. Het 
zal in Leusden voornamelijk een kwestie zijn van ruimte. Er was eerst nog 
een scenario met containers voor alle afvalstromen, maar dat vraagt veel 
ruimte én is een enorme investering.  
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Wethouder Dragt voegt toe dat volledig ondergronds inzamelen niet haal-
baar is. 
 
De heer Spiertz antwoordt dat de ondergrondse containers die er nu staan 
omgebouwd kunnen worden. De bovenkant kan vervangen worden door 
een zuil met een andere opening. De containers voor glas blijven bestaan. 
In Leusden is wel een grote dichtheid van glasbakken. Daarvan worden 
sommige goed gevuld, maar andere nauwelijks. Misschien kan op die 
plekken een andere afvalstroom ingezameld worden.  
 
De eerste reactie van wethouder Dragt is dat de glasbakken blijven staan. 
Nu wordt gekeken naar de hoofdkeuze. Daarna komt de vraag wat te doen 
met al gedane investeringen.  
 
De heer Spiertz antwoordt dat de raadpleging via Leusdenpanel wordt 
meegenomen in het eerste raadsvoorstel. Het is aan inwoners zelf wat zij 
het meest waarderen.  
 
Wethouder Dragt wil graag aandachtspunten van raadsleden en input. Het 
raadsvoorstel komt in het derde kwartaal en dan maakt de raad een keu-
ze. Dat is fase 1. In fase 2 volgt een uitvoeringsvoorstel. Dan komen prak-
tische zaken aan de orde, zoals wat te doen met de milieustraat.  
 

Sluiting De voorzitter sluit de uitwisseling om 21.35 uur. 
 


